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Орган на сдружени земледелии от Варненски окржг. 
Урежда редакционен еж нет. ,•'• 

АБОНАМЕНТ: П0ЛУг|>Дмш>н 50 лева 
един брой 1 лев. 

Адрес: 
Площад Мусала 

Земледелскн дом. 
ОБЯВЛЕНИЯ: официални по 1-40 я. кв. си. 

', ' приставиш , О'ЭО л. на д. 

В ИМеТО НИ К Ш О £g 60РШ? I «оонеративна хроника 
- Незгодите в живота които пре
търпява селското сословие, не
поносимия труд в полето—изпол
зуван от други, мрака и мизерия
та които царят и. одушават все-
ко доброначинание в своите хищ
ни преградни — искуственно на
саждано за да моше да се постави 
това измжчено съсловие в поло
жението щото да .не може да 
ежэнае изпора на своите злини, 
— ни кара да бъдем борци на 
своите онеправдани сжеловни ин
тереси— този е девизЖт в името 
на които се борим. 

Катастрофите които донесоха 
на Бжлларския народ бившите 
му управници от тъй наречени
те днес конституционен блок дъл-
го ще тежат на измжчевата бъл-
гарска душа и поколенията ко
ито идат след нас — ни още по
вече ожесточават в борбата. 

Когато народа се нуждаеше от 
мир и спокойствие, неотдъхнал 
още от първата воина,—намери
ха се упразници които взеха сво
ите лични интереси за пр ценни 
от тези на целия български на
род, и го повлекоха нжм воини, 
свързаха го с военни съюзи, и 

^ унищожиха по бойните полета 
без брой народни синове, гробо
вете на които и днес са незнай
ни. Измреха най-младите и рабо
тоспособни синове на работното 
и трудолюбиво село. 

Делата на бившите управници 
ще останат памятни/ Те ги заз
дравиха, циментираха ги в съз
дадените две катастрофални вой
ни, за някакви Национални обе
динения — което в същност бе 
.Обединението на капитала в 
техни ржце". > , 

Те използуваха войната като 
средство за забогатяване, търгу
ваха с невинната кръв на хиля
ди бжлгарскй синове, ограбваха 
селското производство и напъл-
ниха Европейските банки! 

Днес пиршествуват по локали 
и кабарета — и то в момента ко
гато българския трудящ се народ 
изнемогва по тежките задълже
ния които му се наложиха вслед
ствие безумието и алчноста за 
богатства на бившите управници. 

Всичко това ни кара да нежа-
лим живота си пред върховните 
еасловни интереси—за които сме 
готови да измрем! 

Кара ни да бъдем верни на 
съсловието си, и неговата заши

та и факта, че още не се заб
равят шишовете носени от раз
ните иззем-ятолни • команди по се-\ 
лата, е които се целеше ваема-
нието и последния корав' залък 
хляб на работния парод, израбо
тен с кървав пот от жена и дреб
ни деца, мъжат к бащата на ко
ито гол, бос и гладен мреше във 
влажните окопи, — за да се хра
пят и търгуват онези що бяха 
в дълбоките тилове, прецателст-
вуваха и продаваха своя народ, 
— издаваха заповеди да се про
дължават военито действия, уби
ваха и застрелваха войници, кра-
деха и-обираха рабогния народ! 

Днес ги виждаме да турят чуж
ди фирми и знамена на своите 
банки, в конто лежат с милиони 
литри кръв и пот на работния 
селски парод!! 

Селския народ търпя, той се 
помъчи през септепмврийската ре
волюция в 1918 г. да се отър
ве, за винаги от всичко паразит-
ско, всичко чуждо на неговите 
интереси, но уви! — той бе побе
ден от гробокопачите народни. 
Малинов и неговите послушни 
школници и юнкери проляха кръв
та на своите измъчени брятя,— 
за да запазят царската корона 
на властораздавача си Фердинан
да, и да спасят от народното от
мъщение причинилите на безброй
ните злини в страната. 

Чашата обаче, на търпението 
преля. Днес работния селски на
род господствува в страната. Днес 
селянина сам бърка в ( хамбара 
си, работи за да прехрани себе 
си, днес селския народ дава при
мер със своето добро управление. 

Много страшна се вижда на; 
шата борба на лигавците от чер
ния блок, спомняйки си великите 
дати 17 септеи. 19 ноемвр. 1922 г. 

Ние не им се чудиме, но ги 
иредупреждаваме: Вървят ли из 
този пат, предателствуват ли на 
своя народ, пред тях ще се из-
пречват много дати1 подобни на 
17 Септември п 19 Ноенв. т. г. 
но и по зли и лоши от тях. 

. Ако в Търново се намериха 
хора да ги спасят от назредото 
народно негодувание и желание 
за отмъщение — другаде не. ще 
се намерят такива. 

Нека знаят, че народа е стра
шен когато отмъщава!! 

ДелиОрманец 

Който пе чете редовно в-к „Зеиледелсвн Глас", той 
прилича на загубен ш&тнш: в гжета ижгли. Всеки зоиле-
делец требва Да получава в-к „Земледелеки Глас" 

Нечитшща ,К .Николов" — Варне. 

На 22 октом. т. г. в Провадия 
' в непълната гимназия се състоя 
> извънредно общо събрание" на 

провадийския синдикат „Общ. По
дем". • 

Дневния ред на това събрание 
бе публикуван във в. .Коопера
тивен. лист'. 

; Всички точки на дневния ред 
бяха .от извънредно голяма важ-

• ноет и затова на събранието при-
^сътствуваха повече от всеки друг 
път редовни делвгатй, а и слу
шателите кооператори бяха пре
пълнили залата и гимнаЗиялния 

?салон, поради което никой на мо
жеше нито да влези, нито да из
лезе от залата, 

;.' Особено, когато се започнаха 
дебатите ио дневния ред започ
наха да се чуват викове че вън 
от залата са останали редовни 
, делегати, които не могат да вля
зат и изпълнят възложената им 

/от кооперациите задача. 
С една дума извънредното об-

"що синдикално събрание на син-
...&пката~'„Общ -подем" представян: 
: ваше-голям интерес и за коопе

раторите и за производителите 
земледелци. ' 

На това събрание присътству-
ваха представители на „Земедел. 
Коопер. Банка Синдикална центра
ла" и на „Общия съюз на земе
делските кооперации". 

На това събрание приежтетву-
ваха и самия министр на търго-

* вията промишленоста и труда. 
' Между делегатите личаха, коопе
раторите Ив. Велчев, Петр Сте
фанов, Ташко Митев и др. между 
слушателите личаха Вълчо Ни-
дялков, Илия Киряков и др.-

Събралието се откри от пред
седателя на управителния съвет 
г-н Драган Митев. 

Пристъпи се към проверка на 
пълномощията на,делегатите. Ко; 
мисията в състав: Ради Попов, 
Чендов и Тодор Попов провери 

' пълномощията на всички делегати 
докладва, че всички са редовно 
опълномощени, а само Ив. Велчев 
не бил редивно опълпомощен. Де-
легатството на Ив. Велчев' се-ус-
пори от Тодор Попов и Петр 
Христов, които подложиха на де-
батиране тоя въпрос от общото 
събрание, но събранието реши, 
понеже Ив. Велчев е редовно и 
закопо опълпомощен има право 
на редовен делегат, 

След това се пристъпи към из
бор на лица, които да принодпи-
шат протокола на общ. събрание. 
По предложение на Ив. Велчев 
за такива бяха избрани Петр Сте
фанов и Тодор Георгев. Предло
жения от Ив. Велчев млад и енер-
личен кооператор Ташко Митев 
за секретар на събранието про-

' падна, понеже против него ; се 
обяви Драган Митев, който посо-

Двете най-кратки думи! 
§1,да' и „не" изискват най-J 
%»ного да мислим над тех, 

За доблестния човек ня-
хма нищо невъзможно. 

г Най-еисиш мждраст е да] 
гбждеги постоянен 
унията си. 

чи [за секретар Семо Христов, 
който се и прие от събранието. 

• По първата точка даде отчет 
председателя на управителния съ
вет Драган Митев. Тази точка' за
сягаше солното дело-на синдиката. 

Председателя заяви, че работи
те са били на добре, чрез една 
малка калкулация доказваше, че 
солта, която щ« се произведе от 
солната фабрика, ще бъде д в а -
три пъти по ефтена от пазарната. 

Всички му повярваха, понеже' 
сметката на г-н Драган Мите» 
доказваше това. 

Дебатите се откриха от г-н Ив.1 

Велчев, който заяви: „На днеш
ното синдикално събрание гле
дат с извънредно ,'олямо внима
ние всички кооператори от око-
лята, към днешното синдикално . 
събрание са обърнати погладите 
на всички кооператори от цяла 
кооперирана България, днешното 
синдикално събрание е от исто
рическо значение за кооператив
ното дело в България, днес ние 
делегатите кооператори от про
вадийския синдикат ще свещено-

- действуване в кооперативното по
ле, ето защо' аз апелирам нжм' 
всички делегати да обмислят всич
ки въпроси с нужднатас ерио-
зност и да решават с -нужната1 

зрялост всички въпроси. 
По отношение солното дело той! 

заяви: Не съм против производ
ството на сол от соления извор, 
аз подкрепям напълно тая идея, 
но съм против порядките на уп
равителния съвет на синдиката 
по солното дело. В кооперативна 
въобще рисковете са изсключени, 
а това дело представлява едва 
голям риск, ето защо не бивате 
управителния ежвет да хвърли 
всичките материални средСдва на 
синдиката само в това дело, за 
да осакати другите отделиу об
щата покупка и общата продаж» 
ба, което е от голяма важност 
за нормалния живот на синдиката. 

Целта на сидиката с солното 
дело не е да се построят големи. 
градовни, големи бетонирани згра-, 
ди, да се доставят скъпи маши
ни, а е и трябва да си остане да 
се получи, да се произведе сол. 
_ Това нещо трябва да се раз
бере от всеки делегат и кооператор. 

Проучете историята на шумен
ската пивоварна фабрика от ежв-
даването й и до днес 

Началото на тая фабрика е 
един обикновен ракиен казан и 
едно колело въртяно от човек;« 
днес фабриката разполага с ка- ; 
питал и инвентар много голям, тя*' 
разполага с собствени железопжт- -
ни линии, локомотиви и вагони. 

По този път трябва да върви 
и солното дело на синдиката. 

Да се почне с малко, но да се 
произведе сол и по нататък caJ 

мата" работа ще покаже какво 
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трябва да се направи, как да се 
постлши и пр. 

Това обстоятелство е игнори-. 
рано от управителния слвет. 

Освен това общото синдикално 
събрание на S нарт т. г. е от
пуснало за солнотр дело един кре
дит от 800,000 лева, а управи
телния сжвет на своя отговорност, 
без решение на общото сжбрание 
е изразходвал за целта 1,900,000 л. 

Питжм от кжде са взети тия 
1,100,000 лева? Да си поаволяваи 
да потвжрдя, че тези пари не са 
нищо друго освен парите на жи
тото, сиренето и пр., които ар
тикули не се изплащат веднага, 
а. се чака по 15—-20 и повече дни. 

От там са парите, защото аз 
не вярван никога Драган Митев, 
Семо Хрисирв, Юрдан Иванов, Не-
дю Велев и Нёдю Радилев да из
вадят от джобовете си 1100000 Л. 
и си вложят за солното дело. 

Управителния сжвет е преви
шил правата си, той е нарушил 
устава на синдиката поради кое
то вие трябва да го джржите от
говорен. Тази негова дейност е 
станала причина да се осакати 
житния отдел, вжлнения отдел, 
сиренарния отдел,,яйцарски отдел,. 
колониален и пр. отдели." Упра
вителния сжвет е дерайлирал от 
плля, който му е определил уста
ва и общото сжбрание, ето защо 
ав не мога.да приема тяхния от
чет, а ги джржа отговорни за на
рушения на устава, решенията на 
общото сжбрание и общата коо
перативна политика на синдиката. 

С тези думи кооператора Ив. 
Велчев свжрши по. солното дело. 

След него говори Петр Хрй*стов, 
което заявя, че удобрява отчета 
по солното дело на управителния 
сжвет. 

След Петр Христов говори мла
дият и енергичен кооператор Таш
ко Митев, който заяви, че „впу-
щането в минното фабрично про
изводство е работа на голям ка
питал, а такжв ние нямаме а вжп-
реки това управителния сжвет е 
хвжрлил всичките средства на син
диката в миното.— в солното дело, 
с което е ощетил другите отдели 
и е увредил интересите на син
диката и че премите цели на син
диката не са да се натрупат ка
питали- а да се донесе благоден
ствие на трудящия се народ, про
изводители и потребители. Ще се 
облагоденствуват богатите, които, 
имат да внесат големи капитали, 
защото ще им донесат големи ди
виденти. А бедните които нямат 
капитали (а същевременно са изо
ставени другите отдели на син
диката, житен млекарски и пр.) 
ще гинат в мизерията, защото те 
.добритесиндикалисти" сжзнател-
но ги изпращат при тжрговците 
кожодери и потрсмукачи за да се> 
гаврят с него". (Следва) 

.̂ Младежката Зенлед. Просвети-
телш.Група в с Руслар Варнен
ско # сжбранието си на 80 октои. 
(Прот. J* 12) е решила щото да 
Моли министра на Землед. и Джр-
жав. Имоти да открие едномесе
чен курс по земледелие и лозар
ство в Руслар като всички чле
нове св ааджлжават Да' посеща
ват и слушат лекциите с което 
щ« можат да оправдаят една от 

пжрвата--цел на тнхното сдру
жаване. 

Ние похваляме младежите от 
Руслар и ги сочим за пример. 

Избрано ново настоятелство. 
Младежката група в с Руслар в 
сжбранието си на S20 т. м. е из
брала настоятелство сжс следния 
сжстав: • 

Председател: Руси Костов, под
председател Байчо Димитров, ка
сиер-деловодител -Михаил Бакалов 
ежветници: Стефан Русев, Петр 
Генчев, Контролна комисии: Ма
рин Георгиев, Апостол Петров и.' 
Руси Илиев. 

Варненската Окол. Шл. Земл. 
група сжобщава па всички групи 
в околията да изпратят делегати 
на 10 души по един, па околий
ските сжбрания, които ще ста-, 
нат на 10 декемврий т. г. в .се
лата Преселцн и Руслар едно
временно. 

По повод писаното в последния 
брой на в. .Земледелец" по ад
рес на г. Яни Андреев член в 
тричленната общинска комисия, 
какво той се бил джржал неко: 

ректно, спремо некой граждани,-
ний се отнесохме до него, като 
го помолихме да ни даде некой 
.обяснения. 

Г-н Андреев ни заяви:- Когато: 
се говори и пише против некого, 
нека се има пред вид пой е тоя 
който пише и говори. Нека не се 
забравят така сжщо и думите на 
г, Стамболийски, който. - казва: 
Щом лоши хора те критикуват, 
знай че си по прав пжт. Вземат 
ли да те хвалят, сбжркал си пж-
тя и гледай Ьвреме да се оправиш* 

. д в ж в я и . 
Конференцията в Лозана. 

. От скоро време е свикана кон
ференцията в Лозана. Там засе
дават представителите на девет 
цжржави една от които е и Бжл-
гария. 

На зелената маса е поставеп 
големият и важен по своето ес
тество Тракийски вжпрос,.вжпро- . 
са за. пролиьите и излаза на Бжл-
гария на Егейско Море който 
вмено най-иного вллнува нас бжл-
гарите. . 

Поканен бжлгарския делегат 
г-и м-р председ. Ал. Стамболийски 
да направи своето изложение по 
излаза ни на Егейско Море е за
явил, че този излаз може да бж-
де действителен през западна Тра
кия, само ако тя бжде бжлгарска, 
автономна или неутрална- зона. 
Речта .му е била ясна, точна и ' 
сбита и е направила добро впе
чатление. 

След тази му реч английския' 
пржв делегат Лорд Кжрзон е дал 
думата на делегатите който искат 
да направят вжзражения. Никой . 
не е сторил тона, 

Излаза на "Егейското Море ще 
се разучи от специална комисия, 
която се е обжрнала кжм бъл
гарската делегация да u предста
ви всички си документи за под
крепа на бжлгарските искания 
'. Сжюзните сили са обещали ве-; 
че на г. Стамболийски да осигу-,' 
рят ва Бжлгария излаз на ЕгеВ-, 
ско Море,, под международен кон-.. 
трол. 

Засаване на есенните ажрие-
ни храпи в северното полу-

кжлбо през 1923—83 год. 
! Австрия. — Работите по зася

ването бяха започнали рано, но 
закженяха доста през месец сеп-
теяврий. Самите засявания закже
няха особено в низките области. 
Сеидбата на зимния ечмик и на 
ржжта е почи прикжршена и по-
никването е напжлно задоволи
телно. Зимната пшеница изобщо 
беше засята само в. планинските 
места. 

Великобритания и Ирландия: 
Англия и Галската 'страна; — 
Вследствие аакженялата жетва 
есенните посеви закженяха сжщо. 
Известен успех имат само рабо
тите по орането. Почвата е мно
го влажна, за да бжде изчистена 
и голяма част от плявата и уга
рите са кални. Едно малко коли
чество зимна пшеница е засято 
в южните области, но и до- сега 
засяването е едвам започнато.' 

Унгария. — Сухото време, пос
ледвало след един джждовен пе
риод, постави нивята в най-доб
ри условия за зеиледелските ра
боти и за подготовка на почвата, 
предназначена за засяване на зим
нината. Работата проджлжава уси
лено, засяването на ржжта е ве

че привжршено и тук-таие се 
виждат нжрвите пониквания. ко
ито излизат на позжрхността. 

Италия. — Падналите джждо-
ве през несец септемврий бяха 
благоприятни за подготовка на 
почвата за есенните засявания. 

Сжвдитнч Щати. -— Засява
нето на есенните храни е вече 
свжршено в по-голямата си част 
в щатите Канзас и северен Илп-
нбис, докато то вжрви сжс за-
кженение в равнините на Охайо, 
дето в по-голямата част иа об
ластите почвата е извжнредно су
ха за извжршван«то работите и 
за засяването. 

Британска Индия. — Преа ме
сец септемврий .монсуна" докара 
благоприятни джждове тжкмо на 
«реме в. Централна и Северна Ин
дия и изобилни кжм края на ме
сеца в Бенгал. 

Изобщо, доброто засяване на 
пшеницата е осигурено, но в про
винциите Агра и Уд подготовката 
на почвата за сеидба беше спряна 
от изобилните джждове. 

Количеството на падналия джжд 
беше над средното в полуострова, 
особено в Декан, провинциите 
Мадрас и Боймай и в областта на 
Хайдерабад. 

Ц«ните аиачително спадат, осо
бено Е северна Индия. 

на износна цена до
брокачествено сено, 

около 6—6 хид. килограма, което може да се 
употреби за всякакжв добитжк. Споразумение 
НИКО КОЛЕВ с. Комарево, Провадийско. 
_ ^ А Р Н Е Н С К О О К Р Ж Ж Н О ТРУДОВО БЮРО, 

ОБЯВЛЕНИЕ 
1 Брой 818А 

. гр. Варна, ар Ноемврий 1922 год. 

Обявява се хна интересуващите се, че на I Декемврий т. т., 
9 часа пр. пладне в . тжржната зала на Варненското Финансво 
Управление, ще се огдаде на доставчик по доброволно сжгласи» до
ставката на 3000 игр. сирене за храна на трудоваците от бюрото. 

Доставката ще стане франко магазина на бюрото. Срока на 
доставката е на две партиди по 1600 нгр.: пжрвата десет дни и 
втората двадесет дни след ежобщението за утвжрдяване на тжрга. 

Залог за правоучаетие в спазаряването 6*/, вжрху офери-
раната стойност. • 

Всички разноски за гербов «бор и публикация на настоя
щето еж за сметка на^доставчика. . . 

От Домакинството. 

„цдин за всички и всички аа един" 
Тоя велик кооперативен принции обгркща нощното j 

ЧЯПОВНПЧЕСКО КООПЕРАТИВНО 
СП. - ЗАСТРАХОВАТЫИО 1 Р М Е Ш 0 , 
То брои посече от 101,000 членове, застраховани шгкдоп .Жи
вот* за повече от ПОЛОВИН милярд ива; изплатило" на 
3700 поминали свои члонопе 14 милиони лева. Но 
клопа „Пожар* за 1 'година и половина довило застраховки 4000 
за 800 милиона и платило загуби за 12 Случаи — 710 000л! 

Застраховки приви ва всички бклгарсви граж
дани; но живот, ножар, нопулярпп застраховки без 
медицински нреглед и против болест. 

Ижрзаиг-е да сключите застраховки само нри това Дружество 
чиито тарифи са-най-ефтици. и вевКИ застрахован е Член 
на Дружеството. 

Отнесете се до Дружествения Агепт-Корвепопдояг 
СТЕФАН С. ЧАКЖРОВ - Варна, ул „Храбар" * 8. 
и Агента ВОРИС1Ш1ШВ Варна, ул. Аспарух At 16 


